

Höjt prisbasbelopp 2027: så påverkas din plånbok

Prisbasbeloppet höjs från 59 200 kronor till 59 600 kronor 2027. Det flyttar upp brytpunkten för statlig inkomstskatt med cirka 1 400 kronor till 56 483 kronor i månaden. För den som ligger över brytpunkten innebär det omkring 323 kronor mer i månaden efter skatt. För en löntagare med 40 000 kronor i månadslön blir effekten betydligt mindre: cirka 23 kronor mer i månaden. Samtidigt ökar fullt studiemedel med 92 kronor per fyra veckor, maximal garantipension med mellan 74 till 81 kronor i månaden och den högsta sjuk- och föräldrapenningen med 8 kronor per dag.

– För de flesta hushåll blir det inga stora plånbokseffekter. Den tydligaste effekten får personer med inkomster över brytpunkten för statlig skatt. För många andra handlar det snarare om några tiar eller någon hundralapp mer i månaden, säger Stefan Westerberg, Länsförsäkringars privatekonom.

Mest i plånboken för den som ligger över brytpunkten

Prisbasbeloppet används bland annat för att räkna upp socialförsäkringar, studiemedel, garantipension, grundavdrag och gränser i skattesystemet. För 2027 höjs prisbasbeloppet med 400 kronor, vilket är betydligt mindre än under höginflationsåren då höjningarna var flera tusen kronor.

Med 2027 års prisbasbelopp höjs brytpunkten för statlig inkomstskatt för personer under 66 år från 55 033 kronor till 56 483 kronor i månaden. Det är en ökning med 1 450 kronor per månad. Den som har en lön över brytpunkten kan få omkring 323 kronor mer i månaden efter skatt.

För löntagare med inkomster under brytpunkten är effekten mindre. Men en månadslön på 40 000 kronor handlar det om 23 kronor mer i månaden.

– För de flesta löntagare handlar det om några tiar mer i månaden. Den tydligaste effekten syns för personer med löner över brytpunkten för statlig skatt, där den automatiska uppräkningsen kan ge omkring 323 kronor mer i månaden efter skatt, säger Stefan Westerberg.

Hundralapp mer till studenter och pensionärer

Även studiemedel och garantipension räknas upp när prisbasbeloppet höjs.

Fullt studiemedel höjs från 13 592 kronor till 13 684 kronor per fyra veckor, en ökning med 92 kronor. För en student som studerar heltid i 20 veckor per kalenderhalvår höjs fribeloppet till 115 451 kronor.

Maximal garantipension för en ensamstående höjs från 11 988 kronor till 12 069 kronor i månaden, en ökning med 81 kronor. För gifta höjs maxnivån från 10 853 kronor till 10 927 kronor, alltså 74 kronor mer per månad.

– För studenter och pensionärer med garantipension handlar det om omkring hundralappen. Det är en uppräkning, men inte något som förändrar ekonomin i grunden. Efter flera år med högre levnadskostnader är det fortfarande små belopp i vardagen, **säger Stefan Westerberg.**

Sjuk- och föräldrapenning höjs med 8 kronor per dag

Prisbasbeloppet används för att räkna upp flera ersättningar och gränser i socialförsäkringen, studiemedelssystemet och skattesystemet.

SGL-taket höjs till 596 000 kronor. Det påverkar den högsta möjliga ersättningen för personer med inkomster vid eller över taket.

Maximal sjukpenning höjs från 1 259 kronor till 1 267 kronor per dag. Samma högsta dagbelopp gäller för föräldrapenning.

– För den som ligger vid ersättningstaket ger höjningen åtta kronor mer per dag. Vid längre sjukskrivning eller föräldraledighet kan det bli märkbart, men även här är det en begränsad förstärkning, **säger Stefan Westerberg.**

För ytterligare information kontakta:

Stefan Westerberg, Länsförsäkringars privatekonom.

Tel: 073-968 30 44. Mail: stefan.westerberg@lansforsakringar.se

Länsförsäkringars pressjour, telefon 08 – 588 41850, press@lansforsakringar.se

Länk till Länsförsäkringars pressrum:

<https://www.lansforsakringar.se/privat/om-oss/press-media/>

Effekter av höjda prisbasbelopp 2027

Område	2026	2027	Förändring
Prisbasbelopp, kr	59 200	59 600	+ 400
Skiktgräns statlig skatt, kr/år	643 000	660 300	+17 300
SGL-tak, kr/år	592 000	596 000	+4 000
Brytpunkt*			
Brytpunkt statlig skatt, under 66 år 2026 / under 67 år 2027, kr/mån	55 033	56 483	+1 450
Brytpunkt statlig skatt, 66+ år 2026 / 67+ år 2027, kr/mån	63 375	64 883	+1 508
Bruttolön	Nettolön 2026	Nettolön 2027	Förändring Nettolön
20 000 kr/mån	16 724	16 735 kr	11 kr
30 000 kr/mån	24 267	24 278 kr	11 kr
40 000 kr/mån	31 797	31 821 kr	23 kr
50 000 kr/mån	38 530	38 563 kr	33 kr
60 000 kr/mån	44 269	44 592 kr	323 kr
70 000 kr/mån	49 002	49 325 kr	323 kr
80 000 kr/mån	53 735	54 058 kr	323 kr
90 000 kr/mån	58 468	58 790 kr	323 kr
100 000 kr/mån	63 201	63 523 kr	323 kr
Studiemedel			
Fullt studiemedel, 4 veckor heltidsstudier	13 592	13 684	+92
CSN fribelopp, 20 veckor heltid, kr/halvår	114 676	115 451	+775
Garantipension			
Garantipension max, ensamstående, kr/mån	11 988	12 069	+81
Garantipension max, gift, kr/mån	10 853	10 927	+74
Föräldrar- och sjukpenning			
Max föräldrapenning, kr/dag	1 259	1 267	+8
Max sjukpenning, kr/dag	1 259	1 267	+8

Om beräkningarna: Beräkningarna bygger på 2027 års prisbasbelopp på 59 600 kronor. Prisbasbeloppet beräknas utifrån KPI för juni 2026 jämfört med KPI för juni 1997. Förändringen jämfört med 2026 speglar prisutvecklingen mellan juni 2025 och juni 2026. Skatteberäkningarna bygger på att skiktgränsen för statlig inkomstskatt räknas upp enligt ordinarie regel, med prisutvecklingen mellan juni 2025 och juni 2026 plus två procentenheter. Brytpunkten påverkas även av grundavdraget. Nettolönen baseras på ett riksgenomsnitt för kommunal och regional skatt på 32,38 procent. Budgetpropositionen för 2027 kan ändra regelverken och därmed effekterna.